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P R O T O K Ó Ł  Nr LXVI/2009 
z obrad LXVI zwyczajnej Sesji 

Rady Gminy Ełk odbytej 
w dniu 29 grudnia 2009 roku 

 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 900  29 grudnia 2009 roku w sali obrad Urzędu 
Gminy w  Ełku ul. Armii Krajowej 3.  
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
      1. Wójt Gminy Ełk        - Pan Antoni Polkowski 
      2. Sekretarz                  - Pan Tomasz Jaworski  

3.Skarbnik Gminy        - Pani Janina Słomkowska 
4.Radni Gminy Ełk 
5. Sołtysi Gminy Ełk 

       
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Ełk Mirosław Świderski. 

 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
         Otwarcia Sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Ełk Mirosław Świderski. 
Na podstawie listy obecności Pan Przewodniczący stwierdził quorum i oznajmił, iŜ 
obrady są prawomocne.  
 
I.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II.  Przyjęcie porządku obrad sesji. 
III. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
IV. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Ełk.  
V. Projekt budŜetu Gminy Ełk na 2010 rok i jego analiza: 
 

1. odczytanie projektu uchwały budżetowej 

2. odczytanie  opinii RIO 

3. odczytanie opinii  komisji stałych Rady 

4. odczytanie opinii  Komisji ds.  Budżetu 

5. przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Ełk w sprawie opinii komisji stałych Rady   

i Komisji ds. Budżetu 

6. dyskusja nad budżetem 

7. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 
 

VI. Głosowanie nad  uchwałami: 

 

1.  Uchwała w sprawie Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                               

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Ełk na 2010 r. 

 

2.  Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego Programu Współpracy Gminy Ełk            

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2010 r. 
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3.  Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu przeciwdziałania 

narkomanii Gminy Ełk na lata 2010-2012. 

 

4. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ełk na 2009 r. 

 
VII. Interpelacje i zapytania radnych Gminy Ełk 
VIII. Wolne wnioski 
IX. Zamknięcie obrad sesji 

 

II. Przyjęcie porządku obrad 

 

Wójt Gminy Ełk Antoni Polkowski zgłosił wniosek usunięcia z porządku 
obrad:  

1. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ełk na 2009 r. 

    
Głosowanie nad wprowadzeniem zmianGłosowanie nad wprowadzeniem zmianGłosowanie nad wprowadzeniem zmianGłosowanie nad wprowadzeniem zmian::::    
zazazaza----13, 13, 13, 13,  przeciw przeciw przeciw przeciw----0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos----0. 0. 0. 0.     
Zmiany zostały przyjęte.Zmiany zostały przyjęte.Zmiany zostały przyjęte.Zmiany zostały przyjęte.    
    
Głosowanie nad nowym  porządkiem obrad Sesji:Głosowanie nad nowym  porządkiem obrad Sesji:Głosowanie nad nowym  porządkiem obrad Sesji:Głosowanie nad nowym  porządkiem obrad Sesji:    
zazazaza----11113333, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos----0000. . . .     
Porządek obrad został przyjętyPorządek obrad został przyjętyPorządek obrad został przyjętyPorządek obrad został przyjęty. 
 

III. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

a) Protokół nr LXIII 
 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:    
zazazaza----11113333, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos----0. 0. 0. 0.     
Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.    
 

b) Protokół nr LXIV 
 

Głosowanie nad przyGłosowanie nad przyGłosowanie nad przyGłosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:jęciem protokołu z poprzedniej Sesji:jęciem protokołu z poprzedniej Sesji:jęciem protokołu z poprzedniej Sesji:    
zazazaza----11113333, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos----0. 0. 0. 0.     
Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.    
 

c) Protokół nr LXV 
 
Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji:    
zazazaza----11113333, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos0 , wstrzymało głos----0. 0. 0. 0.     
Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.Protokół został przyjęty.    
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IV. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy 

 

  Wójt Gminy Ełk pan Antoni Polkowski przedstawił sprawozdanie z 
działalności Wójta Gminy Ełk w miesiącu grudniu 2009 r. Omówił takŜe 
najwaŜniejsze działania poszczególnych oddziałów gminnych.  

 
/ szczegółowe sprawozdania dołączone do protokołu/ 

 

V. Projekt budżetu Gminy Ełk na 2010 rok i jego analiza 

 

 

1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej 

 
Skarbnik Gminy Ełk Pani Janina Słomkowska odczytała projekt uchwały 

budŜetowej na 2010 r. 
 

2. Odczytanie  opinii RIO 
 
Skarbnik Gminy Ełk Pani Janina Słomkowska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej odnośnie projektu uchwały budŜetowej  Gminy Ełk na 2010 r. 
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywna opinię na temat projektu 
budŜetu Gminy Ełk na 2010 r. 
 

3. Odczytanie opinii  komisji stałych Rady 
 

Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy odczytali opinie odnośnie projektu 
uchwały budŜetowej na 2010 r. Wszystkie komisje wyraziły, jednogłośnie, 
pozytywną opinię. 
 

a) Odczytanie opinii  Komisji ds.  Budżetu 
 
Przewodniczący Komisji ds. BudŜetu i Finansów odczytał opinię komisji. Projekt 

uchwały budŜetowej uzyskał jednogłośnie, pozytywną opinię. 
 

4. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Ełk w sprawie opinii komisji 
stałych Rady   i Komisji ds. Budżetu 

 
Wójt Gminy Ełk Antoni Polkowski po wysłuchaniu opinii stałych Komisji Rady 

Gminy i Komisji ds. BudŜetu i Finansów, poprosił Radę Gminy o pozytywne 
zaopiniowanie uchwały budŜetowej. 
 

5. Dyskusja nad budżetem 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ełk Mirosław Świderski rozpoczął dyskusje na 

temat budŜetu: 
 
- Mirosław Świderski: w budżecie na 2010 r. dało się zauważyć drastyczną obniżkę stawek 

podatków od środków transportowych, myślę, że jest to krok w dobrym kierunku, w kierunku 

przyciągnięcia nowych inwestorów na nasze tereny, wiąże się to ze sprzedażą naszych terenów pod 
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budowę nowych przedsiębiorstw. Będzie to miało skutkowało wpływami do naszego budżetu. Dużo na 

ten rok mamy zaplanowanych wydatków, więc trzeba pomyśleć o przychodach. Jakie jeszcze czynione 

są kroki w celu przyciągnięcia nowych inwestorów? Czy planowane są jakieś większe inwestycje? 

 

- Wójt Gminy Ełk: jesteśmy w trakcie przygotowywania  decyzji o warunkach zabudowy na teren 

17 ha położonych za Zakładami Mięsnymi, jest to teren bardzo atrakcyjny. Ma tam zostać zbudowany 

„zjazd publiczny” (teren usługowo- handlowy). Z chwilą otrzymania decyzji ogłaszamy przetarg na ten 

teren. Jeżeli znajdzie się inwestor to jeszcze w tym roku powstanie 500 miejsc pracy. 

- Obniżenie podatków to krok w kierunku małych przedsiębiorców, a także wyciągnięcie ręki do 

nowych. Wysłaliśmy to wielu firm leasingowych  informacje na temat naszych stawek podatkowych. 

Jeżeli obniżenie podatków przyniesie zamierzone efekty, to w następnym roku trzeba będzie również 

pomyśleć o obniżeniu podatków. 

- Dobrą wiadomością jest również to, że na terenie Gminy Ełk zameldował się jeden z ełckich 

przedsiębiorców co niesie za sobą duże wpływy z podatków. Rada Gminy podjęła także uchwałę o 

zmianie przeznaczenia  terenów p. Rydzewskiego z agroturystycznych na mieszkaniowe, co również 

zaowocuje większymi wpływami do budżetu. 

- Zaistniał pomysł utworzenia „straży gminnej”, 2 fotoradary, 1  samochód, 5 stanowisk, co 

przyniesie również wpływy do budżetu bo mandaty by „szły do gminy”, a także wpłynie na 

bezpieczeństwo mieszkańców.  

 

- Elżbieta Truszkowska: w budżecie zaplanowane są bardzo duże wydatki na usługi pocztowe, czy 

może tańsze byłoby zatrudnienie kuriera? 

 

- Skarbnik Janina Słomkowska: bardzo duża cześć nakazów płatniczych, które roznoszą inkasenci 

trafia z powrotem do urzędu i zostają one wysyłane za pośrednictwem poczty. Mieliśmy raz 

zatrudnionego kuriera, jednak to nie zdało egzaminu i nie było wcale tańsze. Korespondencja 

podatkowa wymaga zachowania odpowiednich procedur i na tym niestety nie możemy szukać 

oszczędności. 

 

- Elżbieta Truszkowska:  zwróciła uwagę na to, że na str. 5 i 8 w opisie zaistniał błąd. 

 

- Wójt:  poprosił również o zmianę zapisu odnośnie szczepień, bo wkradł się błąd z HIV na HPV. 

- Elżbieta Truszkowska: w dochodach na 2010 r. planowany jest bardzo duży wzrost, z czego to 

wynika? 

 

- Wójt: ten teren 17 ha jest wart ok. 10 mln zł. To jest podstawa tego budżetu. Gdy uzyskamy 

decyzję o warunkach zabudowy natychmiast ogłaszamy przetarg. 

 
- Elżbieta Truszkowska: w planach dochodowych dotacja z budżetu państwa wynosi O zł, 

dlaczego? 

 

- Skarbnik: dotacje są wówczas przyjmowane do budżetu gdy jest decyzja, to jest akcyza, akcyza 

przychodzi w trakcie roku budżetowego. 

 

- Elżbieta Truszkowska: w jednym paragrafie jest chyba pomyłka odnośnie zakupu usług 

medycznych? 

 

- Skarbnik: to nie jest pomyłka, dotyczy to ludzi interwencyjnych zatrudnianych na drogach, trzeba 

ich wysłać do lekarza i trzeba za to zapłacić. 

 

- Elżbieta Truszkowska: widoczny jest wzrost wynagrodzeń w paragrafie 75095, dlaczego? 
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- Skarbnik: w tym paragrafie ujęta jest realizacja inwestycji „wykluczeni cyfrowo”. W skład tego 

wchodzą również wynagrodzenia (okres 3 lat).W  tym rozdziale  znajdują się  także pożary. Suma jest 

wysoka bo zostały podniesione kwoty. 

 
- Elżbieta Truszkowska:  rozdział 0690 „wpływy z różnych”  kwota jest bardzo niska, dlaczego? 

 
- Skarbnik: ten fundusz ulega likwidacji, a środki z niego przejdą do budżetu. 

 

/Nikt z sołtysów obecnych na sali nie miał pytań odnośnie projektu budżetu na 2010 r./ 

 

-Skarbnik:  Na podsumowanie tej dyskusji chciałabym się skupić na wyznacznikach. Ten budżet pod 

będzie trudny gdyż dochody z dotacji i subwencji i podatków są niższe niż w 2009 r.  Jeśli chodzi o 

wydatki one oscylują na tym samym poziomie. Dochody własne – 18 mln zł, z czego 9 mln zł  zakładane 

jest ze sprzedaży mienia, więc na wydatki mamy własne 9 mln zł. Subwencja oświatowa – 7 mln zł , a 

wydatki na oświatę wynoszą ponad 12,5  mln zł. Tutaj najprawdopodobniej będą musiały być cięcia. 

Drogi w granicach 6 mln zł, pomoc społeczna również 6 mln zł. To są bardzo potężne wydatki. Mamy do 

tej pory 7 mln zł długu w postaci zaciągniętego kredytu, na spłatę którego idzie już 350 tys. zł.  

 

6. Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2010 r. 

    
Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad projektem uchwały budżetowejprojektem uchwały budżetowejprojektem uchwały budżetowejprojektem uchwały budżetowej::::    
zazazaza----14,14,14,14, p p p przeciwrzeciwrzeciwrzeciw----0000 , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos----0000....    
Uchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjęta    
 
 

VI. Głosowanie nad uchwałami 

 
Wójt Gminy Ełk odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie stawek 
podatku od nieruchomości dla emerytów i rencistów.  

RIO stwierdziła niewaŜność zapisu zawartego w § 1 ust. 1 pkt 6 lit. “b” 
uchwały nr LXIII/535/2009 Rady Gminy Ełk z dnia 20 listopada 2009 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

W związku z powyŜszym w 2010 r. stawka dla budynków pozostałych 
będących własnością rencistów i emerytów wynosi 6,50 zł od 1 m2.  
 

1. Uchwała w sprawie Przyjęcia Gminnego Programy Profilaktyki                                
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Ełk na 2010 r. 

    
Uchwała była omawiana przez panią BoŜennę Powązką na posiedzeniu 

Połączonych Komisji Rady Gminy. Uzyskała pozytywna opinię komisji. Brak pytań 
szczegółowych odnośnie uchwały. 

    
Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad uchwałąuchwałąuchwałąuchwałą::::    
zazazaza----11115555, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0000 , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos----0000....    
Uchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjęta    
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2.  Uchwała w sprawie przyjęcia rocznego Programu Współpracy 
Gminy Ełk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2010 r. 

    
Uchwała była omawiana na posiedzeniu Połączonych Komisji Rady Gminy. 

Uzyskała pozytywna opinię komisji. Brak pytań szczegółowych odnośnie uchwały. 

    
Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad uchwałąuchwałąuchwałąuchwałą::::    
zazazaza----14,14,14,14, przeciw przeciw przeciw przeciw----0000 , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos----1.1.1.1.    
Uchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjęta    
 

3.  Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
przeciwdziałania narkomanii Gminy Ełk na lata 2010-2012. 

 
Uchwała była omawiana na posiedzeniu Połączonych Komisji Rady Gminy. 

Uzyskała pozytywna opinię komisji. Brak pytań szczegółowych odnośnie uchwały. 

    
Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad Głosowanie nad uchwałąuchwałąuchwałąuchwałą::::    
zazazaza----11115555, przeciw, przeciw, przeciw, przeciw----0000 , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos , wstrzymało głos----0.0.0.0.    
Uchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjętaUchwała została przyjęta    
    

VII. Interpelacje i zapytania radnych 

 

• radna - ElŜbieta Truszkowska 
1) W jednym sprawozdań była mowa o sprzedaŜy działek w Stradunach, jakie to 

grunty? 
 
Wójt: były to działki sprzedane na polepszenie sąsiednich nieruchomości, 
wyrównanie. 
 

2) Prośba o przesunięcie godzin otwarcia, a nie wydłuŜenie Centrum Kultury w 
Stradunach. Późniejsze godziny otwarcia by Centrum było czynne dłuŜej. W 
trakcie ferii Centrum równieŜ mogłoby być czynne dłuŜej niŜ do godz. 19. 

 
• radny – Jerzy Kulik 
1) temat śmieci, w Ruskiej Wsi będzie stacja przeładunkowa śmieci, czy 

Siedliska będą płacić za śmiecie? Co dalej w tej sytuacji z miastem? 
 
Wójt: jest wydana decyzja odnośnie magazynowania odpadów na 1 rok, bez opinii 
Wójta na ten temat. Od 1 stycznia do Siedlisk nie powinny być wywoŜone Ŝadne 
odpady. W Ruskiej Wsi będzie tylko stacja przeładunkowa, co zostanie przywiezione, 
tego samego dnia odjedzie. Powstaną równieŜ nowe miejsca pracy. Całe te 
przedsięwzięcie przyniesie korzyści wszystkim mieszkańcom Gminy Ełk.  
 

• radny – Janusz Milewski  
1. odnośnie kanalizacji Ruska Wieś – Mołdzie 

 
Wójt: kanalizacja rusza, a jej zakres zostanie rozszerzony na całą Ruską Wieś 
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• Radna – Danuta Pawłowska 
1) most na drodze krajowej w Nowej Wsi Ełckiej nie jest odśnieŜony, nie ma 

przejścia 

 

VIII.  Wolne wnioski 

 

-Sołtys Przytuły– ludzie, również by chcieli pobawić się na zabawie sylwestrowej w Centrum Kultury 

i Sportu w Stradunach, a nie ma takiej możliwości bo wynajęła jedna osoba. 

 

-Sołtys Ruska Wieś–  przedstawił opinię mieszkańców Ruskiej Wsi odnośnie budowy stacji 

przeładunkowej śmieci. Mieszkańcy nie wyrażają zgody na realizację tego przedsięwzięcia. 

 

- p. Danuta Kowalewska – odpowiedziała za obawy mieszkańców, przedstawiała uwarunkowania  do 

wydania decyzji środowiskowej. 

- Wójt: ta stacja przeładunkowa będzie na 3 lata, będzie ona pod ścisła kontrolą. 

- Radny Jerzy Kulik: moim zdaniem przedsięwzięcie to będzie miało wpływ na środowisko, w Siedliskach 

dalej zostaje bałagan, strefa 300 m pozostaje, nie będzie dotacji. 

 

- Sołtys Barany–  znak informacyjny Barany, Rostki Bajtkowskie. 

 

IX. Zamknięcie obrad sesji 

          
        W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy Ełk zamknął obrady LXVI zwyczajnej Sesji Rady Gminy Ełk. 


